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Skolebestyrelsesmøde 

Dagsorden møde nr. 8 
tirsdag den 25. april 2023 kl. 17.00 – 19.30 i afdeling Funder  

Mødested: Mødelokalet i personalerummet i pavillonen  

Der serveres smørrebrød under mødet  

 

Mødeleder:  Anja Andersen 

Deltagere:  Mette Gisselbæk Kristensen (formand), Anja Andersen (næstformand),          
Louise Bruun Christensen, Jacob Østergaard Hansen, Stine Rye Isager, Asbjørn 
Schram Anneberg, Jens Christian le Fevre Munkgaard, Alma Svarre Hostrup 
(elevrådsrep.), Karoline Astrid Holgaard (elevrådsrep.), Lise Dall Sørensen  
(medarbejderrep.), Marie Louise Drengsgaard ( medarbejderrep.),         
Charlotte Juhl Andersen (skoleleder), Casper Zimmermann (pædagogisk leder) 
deltager som referent  
 

Afbud:  Anja Andersen 

 

 

Dagsorden / Referat 
 

Godkendelse af dagsordenen  
17.00 - 17.05 

Info / bilag                                                                                                                      

Referat 

Alle skolebestyrelsesmedlemmer har godkendt dagsordenen.  
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Besøg af læsevejleder Anne-Mette Halstrøm 
17.05- 18.05 
 
Info / bilag  

- status på skolens læsepolitik 
- Oplæg omkring de nye test  

 
Referat 
 
Der er besøg og oplæg fra Funder-Kragelund Skoles læsevejleder fra indskolingen.  
Funder-Kragelund skoles læsepolitik og strategi ligger på skolens hjemmeside, hvor alle 
opfordres til at orientere sig i indholdet.   

 
 
Meddelelser  
18.05 - 18.30 

Info / bilag 

 
 
Formand  

- opfølgning på trafikmødet 
- opfølgning fra Dialogmødet med udvalget og bestyrelsesformændene og skolelederne  
- møde mellem formand og næstformand, da bestyrelsesmødet måtte aflyses pga. 

sygdom og afbud.   
 
Referat 
 
Bestyrelsen ønsker en opdatering på trafikmødet. De ønsker en tilbagemelding fra kommunen i 
forhold til, hvor man i planlægning vedr. de trafikale forhold på Funder Skolevej. 

 
Dialogmødet handlede om den ”Islandske model”  
 
I Fælles om ungelivet er man inspireret af den såkaldte ”Islandske model”, der sammen med 
en række andre tiltag bl.a. har betydet, at udviklingen er vendt, så islandske unge ikke 
længere har et af Europas højeste alkoholforbrug, men i stedet har Europas laveste forbrug.  
 
Den ”Islandske model” har fokus på de forhold, der beskytter unge og skaber rammerne for et 
godt og sundt børne- og ungeliv. Det betyder fx, at der arbejdes med at tilbyde unge 
fællesskaber, hvor alkohol og rygning fylder mindre. På den måde har modellen mindre fokus 
på at styrke den enkelte unges handlekraft og evne til at sige ”nej”. 
Den ”Islandske model” fokuserer på de arenaer, der omgiver børn og unge - nemlig familie, 
fritid, skolen og vennegrupper, og den tager udgangspunkt i fem principper: 
 
Princip 1: Styrk det sociale miljø, så de unge tilbydes inspirerende ungemiljøer uden rusmidler. 



 
 
 
 
 
 

 
3 

 

Princip 2: Brug lokalsamfundet i sin helhed, så man får en helhedsorienteret indsats og et 
stærkt samarbejde på tværs af de arenaer, der udgør de unges liv. 
 
Princip 3: Styrk lokal viden og engagér de lokale. Herved får de lokale aktører viden om, 
hvordan det går med unge i lokalområdet, og de motiveres til at lave en målrettet indsats. 
 
Princip 4: Involvér forskere, politikere, praktikere og borgere til en forenet styrke - herved 
bliver indsatsen tværfaglig og alsidig. 
 
Princip 5: Løsningen skal matche problemet, hvilket bl.a. betyder, at man skal acceptere, at 
kulturændringer sker ved et langt sejt træk. Man kan med andre ord ikke forvente et quickfix. 
 
Ofte forbindes den islandske model med en række restriktive indgreb, der blandt andet har 
resulteret i udgangsforbud for børn og unge i et bestemt tidsrum, men som det fremgår, er 
den islandske model meget mere end det. I Fælles om ungelivet er vi særligt optagede af den 
del, der handler om at involvere forældre og fritidsliv i at skabe gode og inspirerende 
ungemiljøer. Derudover har vi fokus på at arbejde med lokalt data for at sikre, at løsningerne 
matcher udfordringerne. 
 
Ovenstående model haft stor succes på de skoler, hvor man gennem de sidste år har arbejdet 
med modellen. Nu hvor midlerne forsvinder håber man, at arbejdet på skolerne kan fortsætte 
og give inspiration til nye tiltag.  

 
Der er kommet en forældrehenvendelse i skolebestyrelsens postkasse vedr. fællesferiepasning.  
Skoleledelsen udarbejder et svar til denne forældre.   

 
 
Næstformand 
 

Referat 
 
 
 

Skoleleder 
- Rejsegilde 9. maj  
- Udeområder - opfølgning og status på situationen omkring vores udearealer i 

forbindelse med ombygningen  
- Planlægning af kommende skoleår  
- Høringsmateriale (Den politiske ambition)  
- Madordningen  
- Ansøgning til Willum Fonden   

 
Referat 
 
Skolebestyrelsen inviteres til rejsegildet. 
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Der er ved at blive udarbejdet en ansøgning til Willum Fonden med udgangspunkt i 
muligheden for at fortsætte vores udvikling og arbejde med Fablab. Skolen håber på at komme 
med i projektet. Dette er et indskolingsprojekt.  
 
 
 

Medarbejderrepræsentanter 
 
Referat 

 
Et skolebestyrelsesmedlem har en undren omkring mobilpolitikken. Det oplyses, at nogle børn 
bruger deres mobiltelefon i skoletiden.  
 
Skoleledelsens svar, er at der ikke må bruges mobiltelefon i undervisnings- og SFO-tid jf. 
skolens mobilpolitik.   
 
Hvis skolen beder eleverne bruge deres telefon i skoletiden og den går i stykker, hvem har så 
ansvaret – er det skolen eller forældrenes ansvar?  
Skoleleder tager kontakt til kommunens jurist i forhold til svar til skolebestyrelsen. 
Henvendelse fra forældregruppen i forhold til om vi har en politik i forhold til, hvilket tøj 
eleverne har på i skole. Skolelederen giver en tilbagemelding om, at skolen ikke har en politik 
herfor og heller ikke har planer om at udarbejde en. Vi har en opmærksom omkring, at vi ikke 
ønsker, at eleverne har overtøj på i undervisningen. 
 
 
 
Elevrepræsentanter  

- Sidste skoledag  
- Opfølgning på madordningen  
- Opfølgning på situationen angående udearealerne for udskolingen  
- Elevrådsformand/rejsegilde  
- Evaluering af elevrådet 2022/2023  

 
Referat 

 
Elevrådsformanden fortæller fra elevrådsmødet, at det fylder vedr. udeområde, og i forhold til 
hvor de må være, og hvordan skolen kan hjælpe til med at gøre forholdene bedre. 
Skolelederen fortæller kort om, at der fra kommunens side arbejdes på at lave endnu en 
boldbane til de unge mennesker foran pavillonerne. 
 
Funder-Kragelund Skole har indgået et samarbejde med skolemad.nu. Madordningen har 
været i gang i en periode. Det opleves, at der af og til er fejl i bestillingerne. Eleverne har 
behov for at vide, hvem der skal kontakte skolemad.nu i forhold til, at de får viden om dette. 
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Elevrådsformanden holder tale til rejsegildet.  
Der er et ønske fra eleverne om, at de får spejle sat op i hallen.   

 
 
 
Bestyrelsesmedlemmer 
 
Referat 

 
 
 
Ordensbekendtgørelse – hvornår anvendes den og hvordan?   

Hvordan virker det sammen med skolens “Princip for samvær og 
ordensregler”  
18.30 - 19.00 

 
Skolelederen vil gennemgå ordensbekendtgørelsen på bestyrelsesmødet. Hvordan passer 
skolens princip for samvær og ordensregler sammen med bekendtgørelsen, skal bestyrelsen 
have lavet justering/tilføjelser?  

 

Info / bilag  

Se bilag på skolens hjemmeside.  

 
Referat 

Punktet udskydes til næste skolebestyrelsesmøde. 

 
 
 

Gennemgang af skolens økonomi og budget  
19.00 - 19.15 
 
Info / bilag                                                                                                    
 
 
Referat 
Skoleleder orienterer om skolens økonomi: 
 
Elevtallene for Funder-Kragelund Skole siger 119 elever. Det ville udløse 4 klasser på afdeling 
Funder og 1. klasse på afdeling Kragelund.  
Flere elever har dog ønsket skoleudsættelse eller andet skoledistrikt. Derfor oprettes der kun 3 
0. klasser i Funder.  
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Ovenstående får betydning i forhold til skolens økonomi og den fremskrivning, der er 
udarbejdet. Derfor har ledelse og bestyrelsen besluttet, at der omplaceres to medarbejdere.  
Begge medarbejdere fået nyt arbejde i Silkeborg Kommune.  
 
Grundet elevtal og klassestørrelse på afd. Kragelund besluttes det at fortsætte planlægning af 
næste skole og lave en optimering f.eks. sammenlæsning af klasser på afd. Kragelund, hvor 
det er muligt.  
Dette frigør medarbejderkapacitet, som kan flyttes til afd. Funder.  
Skoleleder gennemgår kort elevtalsprognoserne for de kommende år, hvor tallene er meget 
stigende.  
 
 
 

Udtalelse til afkortning af skoledagens længde  
19.15-19.25                                                                                                                 
                                                                                                                                    
Info / bilag                                                                                                                        
 
Referat 
Skolebestyrelsen tilkendegiver, at Funder-Kragelund Skole skal fortsætte den gode udvikling 
med flere to-voksne timer i skolen også i det kommende skoleår. Derfor skal der laves en 
ansøgning og udtalelse til skoleåret 2023/2024.   
 

 
 
Eventuelt  
19.20 - 19.30 
 
Referat 
 
 
 

Kommende punkter - se årshjulet og nedenstående ad hoc 
henvendelser  
 

 Gaming i timerne skal tages op på næste skolebestyrelsesmøde 
 Til næste skolebestyrelsesmøde tages det op, om vi skal facilitere en skolepatrulje i 

forhold til næste skoleår    

Kommende mødedatoer   

 
15. maj 2023  - Pædagogisk leder Rasmus Pagter Conradsen 

15. juni 2023  - Ledelsen deltager i sommermødet samt afslutning   
 


